Roerich’s Secret Country show

Over 50 works by world famous artists exhibited in Minsk.

Members of this unique and close family are known world-wide –Nicholas Roerich, Helena Roerich, and their sons Yuri and Svetoslav. Each has left a legacy of cultural heritage – their thoughts, deeds and aspirations ahead of their time.

An exhibition of works by Nicholas and Svetoslav Roerichs has opened at the Belorussian State Museum of Great Patriotic War History. The Chair of the Belorussian branch of the International Centre of Roerich’s public organization, Nella Germanova, tells us that the show contains over 50 artworks from collections held by the N.K.Roerich Museum in Moscow, including 10 pictures by Svetoslav Roerich brought to Belarus for the first time.   

The Secret Country exhibition is dedicated to the 80th anniversary of the completion of Nicholas Roerich’s Central-Asian expedition – the most important in his life, lasting from March 1925 to May 1928. It was his greatest dream and most vital achievement, for which he prepared his whole life. His route covered remote areas in Central Asia and the Himalayas, which drew him as an artist an as a scientific looking at world migration of ancient people. He searched for a common source for Slavonic and Indian cultures.

Roerich’s expedition occupies a special place among those of the 20th century, in terms of its unique route and collected materials. Dozens of new mountain peaks anв passes were marked on maps, while previously unknown archaeological sites and rare manuscripts were uncovered alongside the richest scientific material. He wrote two books and created about 500 pictures depicting his travels in these lofty regions.

On his return, Mr. Roerich founded the Urusvaty Himalayan Research Institute in Kulu Valley (translated from Sanskrit as “the light of the morning star”). There, in the Western Himalayas, the artist and his family founded their home. He spent his final years in India.

Minsk’s exhibition showcases 44 pictures by Nicolas Roerich from his fabulous landscape Himalayas series –considered the pearl of his prominent master’s creative activity.
В Минске открылась выставка работ  Рериха  «Тайная страна».
 Более 50 работ знаменитых художников выставлены в Минске.

Члены этой уникальной и необычайно близкой семьи известны по всему миру – Николай Рерих, Елена Рерих, и их сыновья Юрий и Святослав. Каждый из них оставил огромное культурное наследие – свои мысли, деяния,  стремления, опережающие их время.

Выставка работ Николая и Святослава Рерихов  открылась в Белорусском Государственном Музее Истории Великой Отечественной Войны. Председатель Белорусской ветви общественной организации «Международный Центр Рерихов», Нелла Германова, рассказывает, что на выставке представлено более 50 работ из музея Николая Рериха в  Москве. Кроме того, из этого же музея  в Беларусь были привезены в первый раз 10 картин Святослава Рериха.
Выставка под названием «Тайная страна» посвящена восьмидесятой годовщине окончания Николаем Рерихом экспедиции в Центральную Азию, которая была самой главной в его жизни и продлилась с марта 1925 по май 1928 года. Эта экспедиция была его самой большой мечтой и самым важным достижением, к которому оно готовился всю жизнь. Его путь лежал через далекие территории  Центральной Азии и Гималаев. Как художник и ученый он пытался проследить массовое перемещение древних людей. Рерих искал общие корни Славянской и Индийской культур.
Его экспедиция занимает важное место среди других в двадцатом веке, как по уникальности направления, так и по собранному материалу. Масса новых горных вершин и ущелий были нанесены на карту, а также открыты до этого незнакомые археологические местонахождения и редкие рукописи вместе с богатейшим исследовательским материалом. Он написал две книги и более 500 картин, описывающих его путешествие в этих далекие края. 
По возвращению Рерих основал Гималайский Исследовательский Институт «Урусвати» в Кулу Вэллей (переводится с Санскрита как «свет утренней звезды»). Там же, в Западных Гималаях, и поселился художник со своей семьей. Свои последние годы он провел в Индии.
Минская выставка представляет 44 картины Николая Рериха из серии «Гималаи», где он изобразил сказочный пейзаж этих гор. Картины являются жемчужиной его выдающейся творческой деятельности.
